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PROTOKÓŁ NR 237.2023 

Z POSIEDZENIA ZARZĄDU POWIATU W MIĘDZYRZECZU 

które odbyło się w dniu 11 października 2023 r. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 

1. Agnieszka Olender     - Starosta 

2. Zofia Plewa                            - Wicestarosta 

3. Roman Nowak       - Członek Zarządu 

4. Dariusz Orzeszko     - Członek Zarządu 

5. Zbigniew Świątek     - Członek Zarządu  

oraz  

Remigiusz Biłous      - Skarbnik Powiatu  

Mirosław Leśny           - Sekretarz Powiatu 

a także: 

Andrzej Kirmiel - Dyrektor Muzeum Ziemi Międzyrzeckiej im. Alfa 

Kowalskiego (podczas omawiania pkt 1) 

Czesław Toczyński      - Dyrektor Biura Starosty  

 

Posiedzenie otworzyła Starosta, Pani Agnieszka Olender, po czym ustalono porządek obrad. 

 

1. Przyjęcie protokołu uzgodnień w sprawie nieodpłatnego przekazania nieruchomości 

Gminie Międzyrzecz. 

2. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia otwartego konkursu ofert. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Regulaminu organizacyjnego Domu Pomocy 

Społecznej w Międzyrzeczu. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia do składania oświadczeń woli. 

5. Sprawy budżetowe, w tym podjęcie uchwał. 

6. Rozpatrzenie spraw z zakresu działalności Zarządu Dróg Powiatowych w Międzyrzeczu. 

7. Omówienie innych spraw z bieżącej działalności powiatu. 

8. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Zarządu Powiatu.  

9. Wolne wnioski. 
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Ad. 1 

Zarząd przyjął protokół uzgodnień w sprawie nieodpłatnego przekazania nieruchomości 

(dwóch działek przy Muzeum) Gminie Międzyrzecz. Protokół został również podpisany przez 

Dyrektora Muzeum Ziemi Międzyrzeckiej im. Alfa Kowalskiego. Zarząd zaakceptował treść 

pisma skierowanego do Burmistrza Międzyrzecza w sprawie podpisania protokołu uzgodnień  

i ustalenia terminu zawarcia aktu notarialnego. Następnie Dyrektor przedstawił informacje  

z bieżącej działalności Muzeum. Najważniejsze kwestie z ostatnich kilku dni to uzyskanie 

dofinansowania na zakup synagogi oraz remont karczmy dworskiej. Jeszcze  

w listopadzie otrzymamy środki wysokości ponad 3 mln 800 tys. zł na zakup synagogi. 

Kolejnym krokiem będzie przystosowanie synagogi do funkcji muzealnych, a następnie 

zatrudnienie pracowników obsługujących obiekt. Pan Dyrektor zaznaczył, że w województwie 

lubuskim obiekt ten będzie jedynym muzeum poświęconym judaikom. Jest to projekt w całości 

finansowany przez Ministerstwo. Jeżeli chodzi o remont karczmy dworskiej, to wniosek został 

złożony na kwotę 6.700.000,00 zł, z czego Powiat musi zabezpieczyć 10% wkładu własnego 

czyli 670.000,00 zł. Pani Starosta poinformowała również o otrzymaniu dofinansowania  

w wysokości ok. 1 mln zł na zagospodarowanie tzw. wyspy zamkowej. Przy tym projekcie 

wkład własny Powiatu wynosi jedynie 2%. Pan Zbigniew Świątek zapytał, kto w przyszłości 

będzie pokrywał koszty bieżącego utrzymania synagogi. Pan Dyrektor poinformował, że  

z korespondencji prowadzonej pomiędzy Starostwem a Ministerstwem Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego jednoznacznie wynika, że wszelkie koszty związane z utrzymaniem  

i prowadzeniem synagogi będzie pokrywało Ministerstwo. Pan Zbigniew Świątek zapytał 

również o ewentualne roszczenia Gminy Żydowskiej. Pani Agnieszka Olender poinformowała, 

że Gmina Żydowska odzyskała już synagogę, którą następnie sprzedała inwestorowi 

prywatnemu, więc ta sprawa jest już zamknięta.  

Przy okazji omawiania wniosków o dofinansowanie Muzeum, Pani Starosta poinformowała, 

że otrzymaliśmy również środki na remont schodów w liceum ogólnokształcącym w wysokości 

ponad 1 mln zł.  

 

Ad. 2 

Pani Agnieszka Olender omówiła projekt uchwały w sprawie ogłoszenia otwartego  

konkursu ofert. Ogłaszany konkurs dotyczy powierzenia realizacji zadania publicznego  

w zakresie prowadzenia punktu nieodpłatnej pomocy prawnej lub świadczenia nieodpłatnego  
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poradnictwa obywatelskiego oraz edukacji prawnej w 2024 r. Kwota w stosunku do lat 

poprzednich uległa zwiększeniu i wynosi 68.245,00 zł. Do komisji konkursowej zgłoszono 

skład z roku poprzedniego tj.: Agnieszkę Olender – przewodniczącą komisji, Zofię Plewę – 

członka oraz Andrzeja Sobczaka – sekretarza komisji. Komisję uzupełni jeszcze przedstawiciel 

Wojewody oraz organizacji pozarządowej. Zarząd ogłosił możliwość zgłoszenia kandydatów 

do komisji przez organizacje pozarządowe, którą dokonać będzie można do  

31 października 2023 r.  Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę Nr 100.2023 w sprawie  

ogłoszenia otwartego konkursu ofert.    

 

Ad. 3 

Zarząd zapoznał się z projektem uchwały w sprawie zmiany Regulaminu organizacyjnego 

Domu Pomocy Społecznej w Międzyrzeczu. Na posiedzeniu Zarządu w dniu 8 sierpnia 2023 r. 

podjęto uchwałę w tej sprawie, jednak w treści Schematu organizacyjnego błędnie obliczono 

łączną liczbę etatów (powinno być 26,5, natomiast wpisano 26,25). W związku z powyższym 

należało zmienić dotychczasową uchwałę. Zarząd podjął uchwałę Nr 101.2023 przy 4 głosach 

„za”. Pan Zbigniew Świątek wstrzymał się od głosu. 

 

Ad. 4 

Zarząd zapoznał się z pismem Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Jasieńcu oraz 

projektem uchwały w sprawie upoważnienia do składania oświadczeń woli dla Pana Bartosza 

Ignatowicza przy składaniu wniosku o dofinansowanie remontu łazienek z państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w ramach projektu „Dofinansowanie robót 

budowalnych obiektów służących rehabilitacji, w związku z potrzebami osób 

niepełnosprawnych”. Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę Nr 102.2023. 

 

Ad. 5 

Skarbnik omówił projekt uchwały w sprawie zmiany w budżecie na 2023 r. W projekcie 

uchwały zwiększono dochody i wydatki o ponad 400 tys. zł. Ponadto dokonano licznych 

przesunięć między paragrafami zgodnie z potrzebami jednostek i Starostwa.  Zarząd Powiatu 

jednogłośnie podjął uchwałę Nr 103.2023 w sprawie zmiany w budżecie na 2023 r. 

Skarbnik przedstawił projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie upoważnienia  

jednostek organizacyjnych Powiatu do zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których  
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realizacja w roku 2023 i latach następnych jest niezbędna dla zapewnienia ciągłości działania 

jednostki i z których płatności wykraczają poza rok 2023. Dyrektor Zarządu Dróg  

Powiatowych w Międzyrzeczu złożył dwa wnioski o zwiększenie limitu w związku z wycinką 

drzew rosnących w pasie dróg powiatowych oraz remontem ul. Międzychodzkiej w Pszczewie.  

Wobec powyższego należało podjąć stosowną uchwałę. Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę  

Nr 104.2023.  

Zarząd zapoznał się z treścią dwóch umów o pomocy rzeczowej z Gminą Pszczew, jednak 

ze względu na brak znajomości tematu nie zajął żadnego stanowiska w tej sprawie.  

O wyjaśnienie tematu zostanie poproszony Zarząd Dróg Powiatowych w Międzyrzeczu.  

Zarząd zapoznał się z pismem Zarządu Dróg Powiatowych w Międzyrzeczu skierowanym 

do Zarządu Powiatu dotyczącym planowanych w roku 2023 zawarciem umów na zadania  

inwestycyjne, które znalazły się w planie rozwoju sieci dróg powiatowych. Skarbnik  

poinformował, że nie mamy jeszcze zawartych umów na dofinansowanie. Przesłaliśmy  

niezbędne dane i czekamy na ich zawarcie. 

Skarbnik przedstawił informację o zapotrzebowaniu środków na wydatki jednostek Powiatu 

Międzyrzeckiego na III kwartał 2023 r.    

Zarząd zapoznał się z wnioskami do budżetu na 2024 r.  

Zarząd zapoznał się i zaakceptował rozliczenie dotacji udzielonych placówce opiekuńczo-

wychowawczej na terenie powiatu wałbrzyskiego, skierniewickiego, wolsztyńskiego, 

krośnieńskiego, sulęcińskiego, wschowskiego, gostyńskiego, inowrocławskiego, 

świebodzińskiego, międzychodzkiego i ostrzeszowskiego. 

  

Ad. 6 

Członkowie Zarządu zapoznali się z pismem mieszkańców ul. Marcinkowskiego  

w Międzyrzeczu dotyczącym remontu drogi oraz zmiany statusu prawnego z drogi gminnej na 

drogę powiatową. Zarząd zapoznał się i zaakceptował przygotowany w tej sprawie projekt 

odpowiedzi, która wyjaśnia, że nie ma obecnie możliwości prawnych, aby droga ta uzyskała 

status drogi powiatowej. 

 

Ad. 7 

Zarząd zapoznał się z pismem Wojewody Lubuskiego dotyczącym podjęcia uchwały  

w sprawie reparacji, odszkodowań i zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie Polska poniosła  
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z powodu napaści Niemiec oraz późniejszej okupacji. Zarząd nie będzie inicjatorem podjęcia 

tej uchwały. 

Członkowie Zarządu zapoznali się z petycją skierowaną przez Radę Miejską w Toszku do 

Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie zmiany 

ustaw: kodeksu postepowania cywilnego, kodeksu pracy, ustawy o postępowaniu 

egzekucyjnym w administracji i innych powiązanych tematycznie.  

Zarząd zapoznał się z apelem samorządowym do Ministra Infrastruktury w sprawie 

elektryfikacji linii kolejowych 203 na odcinku Krzyż-Gorzów Wlkp.-Kostrzyn.  

 

Ad. 8 

Zarząd przyjął protokół Nr 236.2023 z dnia 27 września 2023 r.  

 

Ad. 9 

Skarbnik przedstawił wniosek złożony do Zarządu Powiatu o zmianę regulaminu 

organizacyjnego w Wydziale Finansowym w zakresie zwiększenia ilości etatów do ośmiu. 

Środki finansowe na zabezpieczenie kosztów etatu są ujęte w planie finansowym Starostwa. 

Wniosek wynika głównie z potrzeby rozdzielenia zadań wynikających z rozliczeń podatku 

VAT pomiędzy dwie osoby. Ponadto ostatnie kontrole w Starostwie wykazały konieczność 

wykonywania dodatkowych zadań, które między innymi zawarte zostaną w zakresie 

obowiązków osoby na nowym stanowisku pracy. Zarząd wyraził zgodę na zwiększenie ilości 

etatów w Wydziale Finansowym. 

Pani Starosta nawiązała do budowy obwodnicy Trzciela, informując pozostałych Członków 

Zarządu, że nadal nie zostaliśmy zaproszeni na posiedzenie Zarządu Województwa  

Lubuskiego. Prawdopodobnie otrzymamy je w przyszłym tygodniu. Sławomir Kotylak,  

Dyrektor Departamentu Infrastruktury i Komunikacji Urzędu Marszałkowskiego powiedział, że 

wstępnie akceptuje nasz wniosek, jednak najważniejsza sprawa to otrzymanie pisemnego  

potwierdzenia. 

Innych wolnych wniosków nie wniesiono.  
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PODPISY CZŁONKÓW ZARZĄDU 

 

1. Agnieszka Olender 

                      

2. Zofia Plewa 

                                                                                                                         

3. Roman Nowak 

                 

4. Dariusz Orzeszko 

               

5. Zbigniew Świątek 

 

 
         
Protokołowała: Wioletta Lachowicz 

 

 

 

 

 

 

 


